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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) och vice ordföranden Benjamin Dousa (M) fick i 

uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 1 mars 

2017.     
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.   

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 26  

januari 2017 justerats den 1 februari 2017.     
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§ 3 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap. 8 § föräldrabalken (FB)    
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-646-2016.  
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§ 4 
Information om rapport enligt lex Sarah inom annan nämnds 
verksamhet   
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 1.2.2.-574-2016.  
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§ 5 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 8 februari 2017  

och  från den 22 februari 2017.   
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§ 6 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Varken förvaltningen eller nämnden hade någon information eller  

några frågor.  
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§ 7 
Försöksverksamhet med trygghetsvärdar i Husby centrum  
 
Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar att under en försöksperiod på tre månader  

anlita trygghetsvärdar med ordningsvaktsförordnande.  

 
Ärendet 
Husby centrum är ett område som av många uppfattas som otryggt.  

Näringsidkare och boende i området vittnar om narkotikahandel, 

trafikbrott, stölder, hot och våld. Både förvaltningen och lokalpolisen 

bedömer att situationen är ohållbar. Polisen har inte tillräckliga resurser för 

att finnas på plats i den utsträckning som skulle behövas.  

 

Förvaltningen samarbetar sedan tidigare både med polisen och andra  

aktörer för att på lång sikt öka tryggheten för boende och verksamma i 

stadsdelsområdet.  

 

För att de som vistas och är verksamma i Husby centrum ska känna sig 

trygga, bedömer förvaltningen att det även krävs kortsiktiga trygghets-

skapande insatser. Förvaltningen har därför i samarbete med lokalpolis- 

område Järva tagit fram ett förslag som innebär att trygghetsvärdar med 

ordningsvaktsförordnande anlitas under en försöksperiod på tre månader 

för att i samverkan med polisen öka tryggheten i Husby centrum. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 15 februari 2017.   

Dnr 1.2.1.-068-2017. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) lade fram ett förslag till beslut  

från Moderaterna och ledamoten Amela de la Cruz (L) och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Banar Sabet (C) och Sofia Tahko (KD) anmälde att de, om de  

hade tjänstgjort, hade ställt sig bakom Moderaternas och ledamoten Amela 

de la Cruz (L) förslag till beslut. 
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Beslutsgång  
Ordföranden Mia Päärni (S) tog först upp frågan om att, i enlighet  

med förvaltningens förslag, anlita trygghetsvärdar med ordningsvakts- 

förordnande i Husby centrum och fann att nämnden hade beslutat i  

enlighet med detta.  

 

Ordföranden tog därefter upp frågan om att, i enlighet med vice  

ordföranden Benjamin Dousas (M) och ledamoten Amela de la Cruz (L) 

förslag, utvidga försöksverksamheten och tillsätta resurser för att även  

omfatta Rinkeby och fann att nämnden hade avslagit detta.  

 

Reservation  
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) och ledamoten Amela de  

la Cruz (L) reserverade sig mot beslutet och ansåg att nämnden skulle ha  

beslutat följande:  
 

1. Att försöksverksamheten utvidgas och tillsätts resurser för att även  

omfatta Rinkeby. 

2. Att därutöver anföra följande:  

 
Även Rinkeby förtjänar trygghet 

Våldet och otryggheten håller tyvärr på att normaliseras kring Järvafältet. 

Vi vet dessutom att en majoritet av Rinkeby-Kistaborna känner sig otrygga, 

vilket är fullständigt oacceptabelt. På lite längre sikt behövs en arbetslinje, 

fler bostadsrätter i Rinkeby och Husby och bättre skolor. Men nu på kort 

sikt har vi som stadsdelsnämndspolitiker ett förpliktigat ansvar att göra allt 

vad vi kan för att åtminstone försöka förbättra situationen. 

 

Det är viktigt att försöket med trygghetsvärdar får hålla på så länge att det 

går att göra en bra utvärdering av det. Vi har dåliga erfarenheter av kort-

siktiga projekt som inte leder till varaktiga förändringar. Det är bra att  

förvaltningen håller öppet för att förlänga försöksperioden. 

 

Även om Socialdemokraterna tidigare sagt att de aldrig någonsin kommer 

rösta för att införa ordningsvakter i bland annat Husby, så är vi glada över 

att de svängt i frågan. Vi kommer att ställa oss bakom förvaltningens  

förslag till beslut eftersom det är helt nödvändigt i nuvarande läge.  

Däremot vill vi gå steget längre och utvidga försöksverksamheten till att 

även omfatta Rinkeby. Det kommer naturligtvis innebära att mer resurser 

måste tillföras, men trygghetsfrågan är helt nödvändig att prioritera just nu. 

De senaste dagarna är ett tydligt bevis på att även Rinkebyborna förtjänar 

stadsdelens fulla stöd. 
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Särskilda uttalanden 
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl.  

(MP)  och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande  

särskilda uttalande:  

 

I ett välfungerande och välmående samhälle behövs inte 

omfattande polisiära resurser. Just nu är det tyvärr inte helt sant i 

vår stadsdel och i ett läge där till exempel handlare utsätts för hot 

och skade-görelse hade man önskat att de polisiära resurserna 

räckte till för att säkerställa tryggheten i den dagliga tillvaron. Så 

är det inte för  

närvarande i Husby Centrum. Många åtgärder har vidtagits och  

polisen jobbar hårt med att prioritera våra stadsdelar i sitt arbete, 

men de räcker inte.  

 

I ett sånt läge måste vi testa nya sätt att öka tryggheten och försöks- 

verksamheten med trygghetsvärdarna är ett sådant. Att de ska handledas  

av lokal polis och samverka med vår förvaltning är en förutsättning för  

att det ska bli lyckat, likväl att det är rätt personer som rekryteras och  

att de är måna om att bygga relationer med medborgare, förvaltning,  

polis och andra. Den stora skillnaden mellan trygghetsvärdarna och  

andra grupper som också är ute, som till exempel medborgarvärdar och  

ungdomsvärdar, är att de har ett ordningsvaktsförordnande i botten och  

därmed kan ingripa vid mer akuta situationer. 

 

I längden är det viktigaste det långsiktiga arbetet som pågår nu med att  

flytta förvaltningen närmare sina medborgare igen, öppna community  

centers, få fler platser för idrott och utveckla mötesplatser för barn och 

unga, minska arbetslösheten, förbättra skolresultaten och annat som är 

avgörande i arbetet med att göra vår stadsdel ännu bättre. 

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lämnade följande särskilda uttalande:  

 

Vi välkomnar att stadsdelsförvaltningen nu vidtar konkreta åtgärder för  

att öka tryggheten i Husby centrum. Det är denna typ av riktiga åtgärder 

som behövs istället för den styrande majoritetens olika abstrakta demokrati- 

projekt. 

 

Det är viktigt att försöket med trygghetsvärdar får hålla på så länge att 

det går att göra en bra utvärdering av det. Vi har dåliga erfarenheter av 

kort-siktiga projekt som inte leder till varaktiga förändringar. Det är bra  

att förvaltningen håller öppet för att förlänga försöksperioden. Vi vill  

betona att om projektet visar positiva resultat så borde det inte bara  

förlängas i Husby utan även spridas till andra delar av stadsdelsområdet. 
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Till syvende och sist är det dock oacceptabelt att polisen bedömer att  

situationen i Husby centrum är ohållbar men att man inte har resurser att 

vara närvarande i den mån som krävs. Det skadar tilltron till rättsstatens 

förmåga att upprätthålla lag och ordning i alla delar av landet. 

Ordningsvakter kan inte ersätta poliser fullt ut. Staden borde centralt 

erbjuda sig  

att medfinansiera fler poliser i ytterstaden. Liberalerna är beredda att  

finansiera en sådan satsning. 

 

En ökad lokal polisnärvaro skulle också underlättas av att det finns en  

polisstation på Järva. När nu det planerade bygget av ett polishus i Rinkeby 

blir uppskjutet till 2019 bör staden centralt inventera alla möjliga lokaler  

på Järva som kan erbjudas polisen i form av en tillfällig polisstation. 
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§ 8 
Kvalitetsgarantier för år 2017    
 
Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner i ärendet redovisade kvalitetsgarantier för år 

2017 för 37 enheter. 

 

Ärendet 
I detta ärende föreslås att stadsdelsnämnden godkänner kvalitetsgarantier 

för år 2017 för de 37 enheter inom förvaltningen med verksamhet som  

vänder sig till brukare. 

 

Enligt stadens kvalitetssystem ska de av nämndens enheter som vänder sig 

direkt till brukare ha en kvalitetsgaranti. Kvalitetsgarantierna baseras på  

enheternas åtaganden utifrån kommunfullmäktiges och stadsdelsnämndens 

mål. Kvalitetsgarantin tydliggör verksamhetens innehåll för brukaren och 

var synpunkter och klagomål kan lämnas om man är missnöjd. Kvalitets- 

garantierna och systemet för synpunkter och klagomål är en viktig del i  

förbättringsarbetet. Kvalitetsgarantierna har arbetats fram av respektive  

enhet. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 9 februari 2017.  

Dnr 1.2.1.-041-2017. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att hon, om hon hade tjänstgjort, 

hade föreslagit stadsdelsnämnden att:    

 

1. Delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut.  

2. Komplettera kvalitetsgarantierna med en servicegaranti. 

3. Därutöver anföra följande:   

 

Även om staden bedriver ett systematiskt arbete med kvalitet och åtagan- 

den mot stockholmare genom stadens program för kvalitetsutveckling  

och de lokala kvalitetsgarantierna så går det att utveckla arbetet ytterligare. 

Kvalitetsgarantier är ett steg i rätt riktning men genom att införa en  

servicegaranti skärps kraven på att nämnder och bolag levererar det som  

är utlovat. Det blir även tydligt vilka följderna blir om garantin inte  

efterlevs. De kommuner som har infört servicegarantier har positiva  
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erfarenheter och garantierna är uppskattade av såväl medborgare som  

företag. Stadens verksamheter och service finns till för medborgarna. 

Stockholmarna har rätt att förvänta sig att staden utför tjänster inom  

fastställd tid och till utlovad kvalitet.   
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§ 9  
Inför medborgarbudget – slå inte ihop Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd med andra stadsdelsnämnder     
Svar på medborgarförslag  

 
Beslut 
Tjänsteutlåtandet utgör svar på medborgarförslaget.   

 
Ärendet 
Den 15 december 2016 inkom ett medborgarförslag om att införa  

medborgarbudget samt att inte slå ihop Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd med 

stadsdelsnämnderna Spånga-Tensta, Bromma och Hässelby-Välllingby.  

 

Förvaltningen är positiv till att införa medborgarbudget. Frågan om att 

eventuellt slå ihop Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd med andra nämnder är 

inget som varken Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd eller stadsdelsförvaltning 

råder över utan upp till stadens politiker centralt att besluta om. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 9 februari 2017.  

Dnr 1.2.4.-693-2016.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
 
Särskilda uttalanden  
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S) ledamoten Martin Michel m.fl. (MP)   

och tjänstgörande ersättaren Leo Ahmed (V) lämnade följande särskilda  

uttalande:  

 

Medborgarbudget är en metod som idag används i flera kommuner i  

Sverige för att involvera invånarna i delaktighets- och medskapande- 

processer för närsamhälles- och stadsutveckling.   

 

Vi i den rödgröna majoriteten är mycket positiva till att pröva 

medborgarbudgetar. Vi har alla höga ambitioner för demokratiarbetet i 

stadsdelen.  

Det är glädjande att dessa ambitioner nu, mycket tack vare engagerade 

medborgare och tjänstepersoner i stadsdelsförvaltningen, kan resultera i 

konkreta förslag. 

 

För oss är det nu viktigt att ta vara på lärdomarna från projekt som 

genomförts i andra kommuner och där erfarenheterna visar att 
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engagemanget hos människor ökar när man får möjlighet att delta i 

prioriteringen av resurser för utveckling av lokalsamhället. En utmaning 

verkar dock vara att få med en större del medborgarna i det aktiva arbetet 

med medborgarbudget. Vi  

ser därför fram mot att förvaltningen tar fram förslag på utformning och  

marknadsföring av en process där engagerade individer och föreningar från 

vårt stadsdelsområde ges utrymme att medverka i utvecklingen.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lämnade följande särskilda  

uttalande:   

Moderaterna vill se en större stadsdelsreform i Stockholm. Vi tror att det 

leder till ökad kvalitet och likvärdighet i hela kommunen. Vi vill 

genomföra denna reform för att stärka kvaliteten i förskolan och 

äldreomsorgen med större och mer slagkraftiga förvaltningar samt en större 

likvärdighet mellan Stockholms stadsdelar. Vårt förslag frigör betydande 

resurser för förskolan, äldreomsorgen och socialtjänsten. Vi prioriterar om 

pengar från byråkrati och administration och till kärnverksamheterna. 

Dagens modell med 14 stadsdelsnämnder har tio år på nacken. På tio år  

har Stockholm förändrats avsevärt och det är rimligt att stadens politiska  

organisation förnyas för att motsvara detta. Därför föreslår vi att dagens 

14 stadsdelsnämnder slås ihop till fem stycken. Det är idag en utmaning  

för staden att leverera tjänster av hög och likvärdig kvalitet inom alla de 

områden som stadsdelsnämnderna ansvarar för. Det beror bland annat  

på att samhällsutvecklingen hela tiden ställer verksamheterna inför nya  

utmaningar som gör uppdraget mer kunskapskrävande. En stor organisation 

har bättre möjligheter än en mindre att säkerställa tillräcklig kompetens 

inom de områden den ansvarar för. Hög och jämn kvalitet innebär också 

ökad rättssäkerhet och likvärdighet för medborgarna, något som större  

förvaltningar har bättre möjligheter att tillgodose. 

Till skillnad från majoriteten sätter vi inte likhetstecken mellan lokal  

demokrati och antal stadsdelsnämndspolitiker. Med dagens digitala  

kommunikationskanaler finns det bättre förutsättningar än någonsin för  

lokal dialog mellan medborgare och förtroendevalda. Demokrati och  

medborgarinflytande är inte detsamma som kommunala sammanträden. 

Verkligt medborgarinflytande är att överföra makten från politikerna till 

stockholmarna, från sammanträdesrummen till köksborden. Den valfriheten 

värnar vi moderater, men den hotas av Vänsterpartiet, Miljöpartiet och  

Socialdemokraterna. 

Stockholmarna är rörliga över stadsdelsgränserna och flera stadsdelar 

samarbetar redan gränsöverskridande inom många områden som parkmiljö 

och ensamkommande barn. Vi ser det som en naturlig del i utvecklingen av 
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en modern storstad att organisationen följer med utvecklingen i Stockholm 

i övrigt. Med en sammanhållen stad och fokus på skola, jobb och trygghet 

kan vi bygga ett starkare och modernt Stockholm med möjligheter för alla. 
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§ 10 
Demokratiprao på stadsdelsförvaltningen      
Skrivelse av Burhan Yildiz (L) 
 
Beslut  
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen.  
 
Ärendet 
Burhan Yidiz (L) har i en skrivelse till nämnden föreslagit att förvaltningen 

utreder möjligheten att erbjuda praoplatser för stadsdelsområdets hög- 

stadieelever. Detta skulle, enligt skribenten, bland annat kunna bidra till  

en ökad förståelse för hur staden sköts, hur demokratin fungerar och hur 

man på olika sätt kan engagera sig i stadsdelsområdet.  
 
Förvaltningen bedömer att all form av inblick i och kunskap om hur en 

förvaltning fungerar, vilka ansvarsområden som åligger en förvaltning  

och tjänstepersonens roll i en politiskt styrd organisation är positiv och  

viktig. Förvaltningen bidrar till att skapa en sådan fördjupad förståelse  

hos ungdomar genom att exempelvis föra dialoger med ungdomar och  

erbjuda feriejobb. Vidare har förvaltningen inlett ett arbete med att utforma 

ett mentorskapsprogram för ungdomar från 14 år. 

 
Då flera konkreta insatser redan genomförs och nya initiativ utvecklas  

bedömer förvaltningen att det i dagsläget inte är aktuellt att införa  

demokratiprao på stadsdelsförvaltningen. 

 

Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 9 februari 2017.    

Dnr 1.6.-626-2016. 

 

Förslag till beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.  

  
Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade, med instämmande av vice  

ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), fram ett förslag till beslut och  

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.   

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Banar Sabet (C) anmälde att hon, om hon hade tjänstgjort, hade 

ställt sig bakom Liberalernas och Moderaternas och förslag till beslut. 
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Beslutsgång  
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de båda förslagen mot varandra och 

fann att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 

Reservation  
Ledamoten Amela de la Cruz (L) och vice ordföranden Benjamin Dousa 

m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för gemensamt  

förslag enligt följande:  

 

1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med förslag på införandet  

av demokratiprao i enlighet med skrivelsens förslag. 

3. Att därutöver anföra följande: 

 

När Liberalerna föreslog införandet av demokratiprao i Bromma fick det  

ett positivt bemötande från stadsdelsförvaltningen. Högstadieeleverna i 

Bromma kommer därför att få möjlighet att göra sin prao på förvaltningen. 

 

Det är därför synd att stadsdelsförvaltningen här i Rinkeby-Kista inte  

föreslår bifall till vår skrivelse. Det är knappast så att ungdomarna i vår 

stadsdel har ett mindre behov av att få ökad kunskap om hur demokratin  

i verkligheten fungerar än de i Bromma. 

 

De saker som förvaltningen pekar på i sitt tjänsteutlåtande, såsom dialoger 

och mentorskap, är bra men att komma in på insidan och under ett par 

veckor se med egna ögon hur en myndighet fungerar är något annat.  

Förhoppningsvis skulle det leda till att ungdomars förtroende för 

myndigheter och vuxenvärlden stärktes. 
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§ 11 
En majoritet i vår stadsdel känner sig otrygga      
Skrivelse från Benjamin Dousa m.fl. (M) och BurhanYildiz (L)   
 
Beslut  
Tjänsteutlåtandet utgör svar på skrivelsen.  

 

Ärendet 
På stadsdelsnämndens sammanträde den 24 november 2016 lämnade  

Benjamin Dousa m.fl. (M) och Burhan Yildiz (L) in en skrivelse med  

frågor om resultatet av de åtgärder som vidtagits för att öka tryggheten, 

varför inte förvaltningen tar initiativ för att öka tryggheten vid Kista  

busscentral och vad förvaltningen gör utifrån att det har blivit rörigare i 

området vid Kista ungdomsgård.  

 

Under 2016 har förvaltningen utarbetat ett lokalt utvecklingsprogram 

(LUP) med syfte att bland annat öka tryggheten i stadsdelsområdet. Ett  

annat syfte är att stärka den sociala hållbarheten. Förvaltningen planerar  

att öppna ett stadsdelscenter i början av 2018 i Husby och senare även i 

Rinkeby. Genom att öppna vissa skolor på kvällar och helger, kan lokalerna 

användas av föreningar, för utbildningar med mera.  

 

Vidare genomför förvaltningen trygghets- och tillgänglighetsvandringar 

som protokollförs. Medborgarvärdar, ungdomsvärdar och en fältgrupp  

rör sig i stadsdelsområdet för att öka tryggheten. Sedan ett par år bedrivs  

ett arbete för att öka tryggheten omkring Kista busstorg i en grupp där  

fastighetsägare, SL, polis, Gallerian, stadsdelsförvaltningen, trafikkontoret 

med flera deltar. I samband med oroligheterna omkring Kista ungdoms-

gård i somras, uppmanade förvaltningen fältgruppen, medborgarvärdar  

och ungdomsvärdar att röra sig i området, framför allt i samband med 

stängning. Efter att polisen gripit vissa personer för personrån har det  

varit relativt lugnt.   

 

Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 9 februari 2017.     

Dnr 1.6.-585-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   
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§ 12 
Införande av en återkommande Äldrevecka i Stockholm  
Remiss från kommunstyrelsen av motion (2016:123) av Sofia Modigh 
(KD) (KS-dnr 1016-1848-2016)    
 
Beslut  
Tjänsteutlåtandet utgör svar på remissen. 

 

Ärendet 
Sofia Modigh (KD) föreslår att kommunfullmäktige ger äldreförvaltningen 

uppdraget att tillsammans med lämpliga fackförvaltningar göra en  

inledande kartläggning för hur en Äldrevecka kan genomföras i Stockholm 

stad, samt att påbörja planering för genomförandet av Äldreveckan 2017.  

 

Förvaltningen är positiv till förslaget om att införa en årligen åter- 

kommande Äldrevecka men syftet med veckan kan med fördel tydlig- 

göras. Dessutom anser förvaltningen att kostnader på verksamhetsnivå  

bör uppskattas. Förvaltningens pensionärsråd är positivt till en Äldrevecka. 

 
Ärendets beredning  

Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänste- 

utlåtande från den 9 februari 2017.     

Dnr 1.5.1.-694-2016. 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet 

med förvaltningens förslag.   

 

Ersättaryttrande 
Ersättaren Sofia Tahko (KD) anmälde att hon, om hon hade tjänstgjort, 

hade föreslagit stadsdelsnämnden:    

 

1. Att bifalla motionen.  

2. Att därutöver anföra följande: 

 

I sin motion till kommunfullmäktige föreslår Sofia Modigh (KD) att 

äldreförvaltningen får uppdraget att tillsammans med lämpliga 

fackförvaltningar göra en inledande kartläggning för hur en Äldrevecka 

återkommande kan genomföras i Stockholm och att påbörja planeringen av 

Äldreveckan 2017. 

 

En sammanhållen politik för äldre kan inte bara få handla om vård och  

omsorg. Därför är det önskvärt att fokus flyttas till åldrandets alla aspekter. 

Stadens äldre invånare har mycket skiftande och olika behov, intressen, 

konsumtionsmönster och boendeönskemål. Allt detta kan under en 
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Äldrevecka belysas tillsammans med olika offentliga, privata och ideella 

aktörer.  Dessa ska kraftsamla kring aktiviteter och informationsinsatser 

som riktar sig till äldre. Representanter för olika boendeformer, 

vårdalternativ,  

resebyråer, ideella föreningar, stiftelser, politiker, äldreförvaltningen,  

hälsoföretag, matleverantörer etc. ska under Äldreveckan ha en utåtriktad 

äldrefokus. 

 

Finansieringen ska vara en så kallad OPS-lösning, staden och de olika  

intressenterna bidrar alla till att möjliggöra satsningen.  

 

Det är glädjande att både förvaltningen och nämndens pensionärsråd ser 

positivt på motionärens förslag. Med kompletterande direktiv till äldre- 

förvaltningen om kostnadsberäkning och uppföljning torde förslaget kunna 

bli ett välkommet och framgångsrikt tillskott i stadens äldrepolitik.   
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§ 13 
Information till nämnden om ej verkställda beslut   
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet  
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till  

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller  

insatser som inte har kunnat verkställas inom tre månader från datum  

för beslutet. Även de beslut som tidigare rapporterats som ej verkställda, 

men som därefter har verkställts, ska redovisas. Motsvarande redovisning 

överlämnas till stadens revisorer samt till äldrenämnden och social- 

nämnden, som rapporterar vidare till kommunfullmäktige.  

Rapportering fjärde kvartalet 2016 
Förvaltningen har rapporterat sammanlagt 27 ej verkställda beslut, varav 

sju inom äldreomsorg, 19 inom socialtjänst – vuxna och ett beslut inom  

socialtjänst – barn och ungdom.  

 

Inom äldreomsorgen har tre av de rapporterade besluten verkställts efter 

mer än fem månader efter beslutsdatum och inom socialtjänst – vuxna har 

fyra av besluten verkställts efter mer än sju månader efter beslutsdatum, 

och inom socialtjänst – barn och ungdom har ett beslut verkställts efter sju 

månader efter beslutsdatum. 

 

Inom äldreomsorgen har ett beslut avslutats utan verkställighet och inom 

socialtjänst-vuxna har två av de rapporterade besluten avslutats utan 

verkställighet. Ett beslut inom socialtjänst-vuxna har rapporterats som 

avbrott  

i verkställigheten då brukaren fick icke-vals alternativet men ville inte ha 

det. Brukaren har inte hört av sig om val av ny utförare.   

Dnr 1.2.1.-033-2017. 
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§ 14 
Fördelning av demokrati- och utvecklingsmedel för januari  
och februari 2017          
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 
Ärendet  
För 2017 har Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd hittills fått 7,0 mnkr i budget 

för demokrati- och utvecklingsarbete. Vid stadsdelsnämndens behandling 

av verksamhetsplanen för 2017 fördelade nämnden 9,8 mnkr, i avvaktan på 

budgetjustering i avstämningsärendet. Förvaltningen planerar att finansiera 

följande nya projekt med demokrati- och utvecklingsmedel: 

 

Husby Konst och Hantverksförening ansöker om medel för förprojektering 

av ett samarbetsprojekt mellan boende i stadsdelsområdet, Husby Konst 

och Hantverksförening och Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning. Syftet med 

projektet är att göra gångvägen mellan Husby Gård och Husby Centrum 

tryggare. Kostnaden för projektet beräknas till 200 000 kronor. 

 

Förvaltningen avser att utveckla den pågående satsning som innebär att  

öka äldres kunskap om att använda internet och digitala tjänster. Genom  

att äldre ges utbildning i att t.ex. använda mobilt BankID, kan de betala  

räkningar och boka läkartider på nätet. Ökade kunskaper om internet och  

digitala tjänster ger också de äldre förutsättningar att söka information  

och nyttja service i större utsträckning. Sammantaget bedöms äldres känsla 

av trygghet öka när de får bättre möjligheter att ta del av information,  

tjänster och serviceutbud. Satsningen görs i samråd med lokala 

pensionärsföreningar. Kostnad för genomförandet beräknas till 200 000 

kronor.  

Dnr 1.2.1.-062-2017. 
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§ 15  
Äldreboendeplanering i region Västerort 2018, 2019-2020 med 
utblick mot 2030/2040  
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  
 

Ärendet  
Stadsdelsnämnderna ska i samband med framtagande av underlag till  

budget 2018 ta fram ett gemensamt förslag per samverkansområde/ 

region till plan för vård- och omsorgsboenden, servicehus och trygghets-

boenden med aktivitetscentra. Boendeplanen ska vara en regional plan  

för boende för äldre, ett dokument där regionens gemensamma behov  

av ombyggnation, avveckling, nyproduktion och inriktningar analyseras.  

Årets boendeplan för region Västerort har samordnats av Spånga-Tensta 

stadsdelsnämnd. 

Dnr 1.2.1.-048-2017. 
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§ 16  
Verksamhetsuppföljning av äldreomsorg i egen regi och på 
entreprenad år 2016  
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Utifrån de uppföljningar som gjorts håller äldreomsorgen i egen regi samt 

entreprenaderna en god kvalitet och bedöms helt, eller huvudsakligen,  

uppfylla de krav som ställs utifrån lagar och förordningar samt stadens  

riktlinjer och avtal. Inom de flesta verksamheter finns dock områden som 

behöver utvecklas och förbättras. De brister som konstaterats har inte  

varit allvarliga och berörda utförare har getts möjlighet att till nästa års 

uppföljning vidta åtgärder. Samarbetet med entreprenören Attendo Care 

som står för driften av två vård- och omsorgsboenden i stadsdelsområdet  

är gott. 

Dnr 1.2.1.-018-2017.  
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§ 17  
Patientsäkerhetsberättelse för Kista servicehus och Rinkeby 
vård- och omsorgsboende  2016    
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivare senast den 

första mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för föregående 

år. Patientsäkerhetsberättelsen ska redovisa hur patientsäkerhetsarbetet  

bedrivits, vilka åtgärder som vidtagits för att öka patientsäkerheten och 

vilka resultat som uppnåtts. Patientsäkerhetsberättelsen utgör också  

underlag för förbättringsarbete och ska vara tillgänglig för den som önskar 

ta del av den.  

Dnr 1.2.1.-037-2017  
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§ 18 
Utveckling av introduktionsförskola i Rinkeby  

 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning beslöt våren 2015 att inrätta en så  

kallad introduktionsförskola med syfte att vara en sluss och introduktion  

till förskola samtidigt som föräldrar får ökad kunskap och beredskap att  

ta aktiv del i samhället. Verksamheten är ett komplement till den öppna  

förskolans mötesplats, och riktar sig till familjer som behöver mer stöd  

att etablera sig i samhället. Verksamhetens pedagoger har utformat en  

miljö och modell för språkstöd, både för föräldrar och för barn, som är 

framgångsrik och under kort tid har lockat ett stort antal deltagare. Det 

stora intresset för introduktionsförskolan visar att det finns ett stort behov 

av att utveckla verksamheter och metoder som fångar upp människor tidigt 

i integrationsprocessen. 

Dnr 1.2.1.-234-2015.   
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§ 19 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
 
Inga skrivelser från nämndens ledamöter hade inkommit.  
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§ 20 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 13 januari till och med den 9  

februari 2017.  
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§ 21 
Konferenser och utbildningar  
 

 Ordföranden Mia Päärni (S) informerade om en inbjudan till ”Att  

involvera stockholmarna” den 21 mars 2017. Konferensen arrangeras 

av Stockholms stad.   
 
Beslut  
Två representanter från majoriteten respektive oppositionen får möjlighet 

att delta i konferensen. Arvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst 

utgår.  

 

 Mia Päärni (S) informerade vidare om en inbjudan till ”Forum  
om återvändande” den 27 april 2017. Konferensen arrangeras av  
Integrationsforum.    

 
Beslut  
Två representanter från majoriteten respektive oppositionen får möjlighet 

att delta i konferensen. Arvode och ersättning för förlorad arbetsinkomst 

utgår. 
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§ 22 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 18 januari 

2017.     
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§ 23 
Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 
Ärendet 
Anmälan av protokoll från funktionshinderrådets sammanträde den  

19 januari 2017.  
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§ 24 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö  
(f.d. Brottsförebyggande rådet i Rinkeby-Kista)  

 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från sammanträde i rådet för trygghet i fastigheter 

och utemiljö den 20 december 2016.   

  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

23 februari 2017 
 

Sida 34 

 

 

  

§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut  
 
Inga delegationsbeslut fanns att redovisa.  
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§ 26  
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m. 
 

 Pilot Flatens naturreservat, tjänsteutlåtande och protokoll från  

Miljö- och hälsoskyddsnämndens sammanträde den 31 januari 2017,  

dokid: 21682. 

 

Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

 Medborgarförslag - Polis dygnet runt i förorterna. dnr 1.2.4.-092-2017 

 

Beslut  
Medborgarförslaget överlämnas till förvaltningen för beredning.  


